
Milý Petře, 

Odpovídám na Vaše otázky po konzultaci se starostou Broumova Arnoldem Vodochodským. Chtěl 
bych připomenout, že jsme v posledních týdnech spolu vedli diskusi, ve které jsme si vyjasňovali 
odlišné pohledy na věc a v níž jste předestřel své vlastní zájmy, dílem profesionální a dílem osobní.  
Shodli jsme se, že se neshodneme, a nyní jste přešel od převážně věcné argumentace k osobnímu 
osočování. Kdybyste své zájmy deklaroval transparentně veřejně předem, mohl bych vaše prohlášení 
a dotazy považovat za férovější, takhle je musím nutně vnímat jako poněkud licoměrná. Níže 
konkrétní reakce na jednotlivé otázky. 

Jan Školník 

From: Petr Bergmann <bergmann.petr@gmail.com> 
Sent: Sunday, June 18, 2023 10:11 PM 
To: Jan Školník <jan.skolnik@broumovsko.cz> 
Subject: výzva Broumov 2023 

Dobrý den, pane Školníku, 

prostudoval jsem podklady, které jste za Broumov 2028 odeslali do Bruselu a potvrdilo se mi mé 
tušení v intencích, jak jsem psal v předchozích e-mailech. Nejen, že je městská a nezávislá 
kultura zcela marginalizovaná, ale navíc jsou prostředky nasměrovány přímo do majetků Vašeho 
holdingu, případně do majetku soukromých osob, které jsou s Vámi spojeny.  

JŠ: Žádné prostředky z projektu Evropské město kultury nejsou „nasměrovány přímo do majetku“ 
žádné soukromé osoby, jak píšete. O každé koruně či euru z veřejných prostředků se bude vždy 
rozhodovat podle jasně daných a transparentních pravidel, přičemž jejich potenciální příjemci nejsou 
předem dáni. Vaše apriorní obvinění vznášená předem jsou nemístná. 

Zároveň jste Vy osobně v pozici ředitele Broumova 2028, což je minimálně z hlediska morálního, 
ale pravděpodobně i právního, jasným střetem zájmů. Vzhledem k tomu, že na Městský hotel, na 
bývalý klášterní mlýn, na bývalá městská jatka a podobně, jsou v rozpočtu uváděny částky v 
miliónech Eur, celkově přes dvě stě miliónů korun, měl byste svou roli a majetkové vazby veřejně 
vysvětlit. 

JŠ: Má role v Agentuře pro rozvoj Broumovska i v týmu pro projekt Evropského města kultury 2028 je 
dlouhodobě veřejně známa, stejně jako mé majetkové vazby – ty jsou každému dostupné ve veřejných 
registrech.  

Část veřejnosti, a domnívám se, že i část zastupitelů města Broumova a dalších městských a 
obecních zastupitelstev, která kandidaturu Broumov 2028 podporuje, žije v přesvědčení, že 
prostředky, které budou pro projekt poskytnuty z veřejných zdrojů, budou využity na rozvoj 
městské kulturní infrastruktury a neziskové aktivity. Vzhledem k tomu, že rozpočet a jeho 
jednotlivé položky, jako například částka 4,800.000,- Euro, uváděná ve spojitosti s Městským 
hotelem, jehož vlastníkem je prostřednictvím firmy Městský hotel s.r.o. firma Školník holding, není 
veřejně dostupný a neprošel žádnou veřejnou diskusí, neměli občané možnost se s těmito 
skutečnostmi seznámit. Je zřejmé, že Vaše neochota odpovídat na mé otázky v předešlé 
korespondenci byla vedena stejnou snahou utajit tyto informace. Je docela možné a 
pravděpodobné, že takto detailní informace nemají k dispozici ani zastupitelé města Broumova a 
ani komisaři Evropské komise. 

JŠ: Vlastníkem bývalého městského hotelu je společnost Městský hotel Broumov, s.r.o., konečným 
vlastníkem pak společnost IKF Broumovsko, s.r.o., jejíž vlastníci jsou snadno dohledatelní ve veřejných 
registrech. (Školník holding má v této společnosti šestinový podíl). Informace o všech plánovaných 
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investičních projektech jsou veřejně dostupné na webu www.broumov2028.cz v tzv. bidbooku 
z předkola a jsou známé všem zainteresovaným.  
 
Žádám Vás proto, abyste do středy 21. 6. 2023 sám zveřejnil: 
 

1. veškeré skutečnosti, týkající se spojení Vaší osoby a dalších privátních osob se 
soukromými majetky, do kterých jsou směřovány veřejné prostředky, 
 

JŠ: Všechny veřejné prostředky, které bude v budoucnu případně vynakládat kandidatura, město, kraj 
nebo stát, budou přidělovány v transparentních řízeních podle předem odsouhlasených pravidel. 
Jejich výše ani koncoví příjemci v současnosti nejsou známi. Rozhodovat o tom budou volené orgány, 
které k tomu mají zákonné oprávnění. Upřesněte proto, prosím, jaké konkrétní „soukromé majetky, 
do kterých jsou směřovány veřejné prostředky,“ máte na mysli.  
 

2. aby byla oznámena výše a účel využití těchto prostředků, aby měla veřejnost a 
zastupitelé možnost se k těmto skutečnostem vyjádřit. Nikde není žádná dostupná 
informace o záměrech využití, budoucnosti těchto objektů a závazku jejich provozování 
ve prospěch města Broumova. Totéž platí o řadě dalších projektů, které jsou v záměru 
součástí rozpočtu. 
 

JŠ: Zastupitelé i veřejnost měli všechny potřebné a detailní informace ke každému rozhodování do 
této chvíle. Každé případné další rozhodnutí zastupitelů města či kraje bude probíhat standardním, 
zákonným způsobem, tedy na základě návrhu projednaného všemi k tomu příslušnými orgány a také 
orgány Nadačního fondu Broumov – město kultury, jako realizátora projektu kandidatury.  
  
Jestliže sám nezveřejníte jasnou a přehlednou informaci, budu nucen Vás vyzvat k odpovědím 
prostřednictví médií formou otevřené výzvy, kterou dám na vědomí zastupitelům města 
Broumova a dalších obcí, zastupitelům Královéhradeckého kraje a rovněž příslušným 
pracovníkům Evropské komise.  
 
JŠ: Váš ultimativní tón mne vede k rozhodnutí zveřejnit případně v budoucnosti celou tuto naši 
korespondenci, aby si každý mohl učinit názor sám a nemusel spoléhat na jakoukoli interpretaci.  
  
Je možné, že jsou má podezření lichá, a že máte Vy a Vaši společníci a spoluvlastníci v úmyslu 
nabyté nemovitosti věnovat městu a nebo jinou formou poskytnout bezplatně k užívání veřejnosti. 
V takovém případě by jistě byla Vaše činnost ospravedlnitelná, ale pouze za předpokladu, že v 
tomto smyslu učiníte veřejný závazek. Jinak se s největší pravděpodobností jedná o flagrantní 
střet zájmů. 
 
JŠ: Upřesněte, prosím, jaké „nabyté nemovitosti“ máte na mysli a proč by měly být komukoliv 
poskytovány. Obecně prohlašuji, že investice, které na Broumovsku skrze IKF Broumovsko s.r.o., 
realizujeme, mají přednostně sociálně-ekonomický dopadový aspekt (impact investment). 
  
Žádám tedy, aby byl: 
 

1. zveřejněn rozpočet a účel využití prostředků z veřejných zdrojů, 
 

JŠ: Rozpočet projektu EHMK z veřejných zdrojů včetně využití prostředků je veřejně známou informací, 
kterou lze nalézt v bidbooku z předkola uveřejněného na stránkách broumov2028.cz. Stejně tak byly 
poskytnuty tyto informace v obou kolech zastupitelstvům, která o podpoře projektu rozhodovala.  
 

2. zveřejněna vlastnická struktura budov a nemovitostí, do kterých jsou směřovány 
prostředky zmiňované v rozpočtu, 
 

JŠ: Upřesněte, prosím, o jakých nemovitostech konkrétně hovoříte. 
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3. jasně deklarovaný závazek provozu těchto nemovitostí v režimu veřejné služby a 

podmínek, za kterých budou v budoucnu provozovány, včetně doby po roce 2028 a 
 

JŠ: Upřesněte, prosím, jaké konkrétní nemovitosti máte na mysli a z jakého titulu byste navrhoval 
jejich „provoz v režimu veřejné služby”, stejně jako to, co tímto pojmem přesně myslíte. 
 

4. poskytnuty další informace, které jednoznačně ozřejmí důvody, proč mají být tyto 
nemovitosti financovány z veřejných zdrojů a jak budou veřejné prostředky zajištěny proti 
případnému zneužití nebo osobnímu prospěchu vlastníků 
 

JŠ: Upřesněte, prosím, které konkrétní nemovitosti máte na mysli, z čeho usuzujete, že mají být „tyto 
nemovitosti financovány z veřejných zdrojů“, a z čeho vyvozujete, že má v souvislosti s nimi docházet 
k jakémukoliv „zneužití nebo osobnímu prospěchu vlastníků“. V opačném případě se zdržte 
nepodložených obvinění předem. Obecně dodávám, že žádná veřejná podpora nemůže být a nebude 
v budoucnu poskytnuta bez toho, aby splňovala všechny zákonné podmínky a také přínos v rámci 
transformačního projektu města kultury.  
 

5. zveřejněn poměr pracovní činnosti osob zaměstnaných v rozličných subjektech na adrese 
Klášterní 1, Broumov, ve vztahu k firmě Školník holding, která sídlí na téže adrese a 
vzniká podezření, že zmínění pracovníci vykonávají práce a činnosti financované z 
veřejných zdrojů pro privátní holding. 

 
JŠ: Na adrese, kterou uvádíte, sídlí subjekty, které k tomu získaly souhlas soukromého vlastníka 
objektu, tedy Benediktinského opatství sv. Václava v Broumově, což nemá žádnou souvislost s jejich 
činností. Žádný pracovní poměr konkrétních osob nelze uvést, protože neexistuje žádná souvislost 
mezi činnostmi vykonávanými z jakýchkoliv veřejných zdrojů a jakýmikoliv soukromým subjektem. 
Pouhé stejné sídlo takovou vazbu v žádném smyslu nevytváří.  
 

6. stejný požadavek se vztahuje na Vaší osobu, neboť figurujete jako jednatel Školník 
holdingu, dále působíte v Agentuře pro rozvoj Broumovska a dalších subjektech, stejně 
jako ředitel Broumova 2028. V tom lze spatřovat vážný střet zájmů a prvky 
netransparentnosti.  

 
JŠ: Upřesněte, prosím, v čem přesně spatřujete „vážný střet zájmů” – z dosavadní praxe byl souběh 
mých různých rolí většinou v souladu, nikoli ve střetu zájmů. Dále, prosím, upřesněte, v čem spatřujete 
„prvky netransparentnosti“ v situaci, kdy všechna má osobní angažmá v jednotlivých subjektech jsou 
veřejně známa a jsou dohledatelná v příslušných registrech. V opačném případě se, prosím, zdržte 
podobného obviňování 
 
  
Věřím, že do středy 21. 6. 2023 všechny informace zveřejníte, abyste případné pochybnosti 
rozptýlil a umožnil veřejnou diskusi nad účelností využití stovek miliónů korun z veřejných zdrojů. 
Nestane-li se tak, budu nucen tyto otázky ve veřejném prostoru artikulovat sám a vyzvat Vás k 
odpovědi prostřednictvím médií. 
  
S pozdravem, Petr Bergmann 
 


